
Zápis č. 20

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 23. 7. 2012

Přítomni: Nepřítomni:

František Kubíček

Ing. Jaromír Czmero

Miloslav Číhal 

Ing. Jiří Krátký 

Ing. Petr Krill 

Mgr. Josef Kulíšek 

RSDr. Josef Nekl

Ing. Jitka Palková 

Ing. Marek Pazdera 

Ing. Marek Podlaha

Ing. Jaromír Řezáč 

Ing. Miroslav Študent 

Josef Švec

 PhDr. Jan Závěšický  

Omluveni: 

Ing. Miroslav Kapoun

Mgr. Eduard Kavala

Ing. Josef Kopečný

Ing. Martin Kučera

Mgr. Zdeněk Lakomý

Ing. Pavel Martínek 

Pavel Stejskal 

Tajemník: Hosté:

Ing. Marta Novotná Ing. arch. Pavel Röder

Mgr. Libuše Dobrá

Ing. Pavel Gremlica

Garant za Radu Olomouckého kraje:

Ing. Pavel Horák
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Program:

1. Úvod, kontrola usnesení 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

3. Územně plánovací podklady pořízené Olomouckým krajem v roce 2011 a 2012

4. Různé

Zápis:

1. Úvod, kontrola usnesení

Předseda  Výboru  Kubíček  přivítal  všechny  přítomné  a konstatoval
usnášeníschopnost shromáždění. Krátce seznámil s programem zasedání, který byl
následně  členy  výboru  jednomyslně  schválen.  Po kontrole  usnesení  z minulého
zasedání předal slovo náměstkovi  hejtmana Ing. Horákovi, který představil  nového
vedoucího odboru strategického rozvoje kraje Ing. arch Pavla Rödera.

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

Ing.  Horák  seznámil  přítomné  s  aktuálními  informacemi  z  jednání  ROK  a  ZOK.
Nejprve upozornil,  že byly Radou schváleny úpravy v integrovaném plánu rozvoje
územního plánu Bouzovska a Staroměstska. 

Pak  informoval  o spolupráci  při  rozvoji  Národní  databáze  brownfieldů  mezi
Olomouckým  krajem  a Agenturou  pro  podporu  podnikání  a  investic  Czechinvest.
Ing. Palková se dotazovala na ucelené databáze brownfieldů na webu Olomouckého
kraje. Ing. Novotná odpověděla, že databáze je 6 - 7 let stará. Update a propojení
s národní databází proběhne v roce 2013. V polovině roku proběhne jeho zpracování
a marketingová kampaň.

Následně  upozornil,  že  Rada  souhlasila  i  nadále  do  budoucna  pokračovat
v centrálním nákupu energií pro Krajský úřad Olomouckého kraje a další příspěvkové
organizace. Úspory se pohybují v desítkách milionů korun.

Informoval o projektu inovačních voucherů, který podpoří inovační proces v regionu
pomocí lepší spolupráce mezi podnikateli a vysokými školami (VŠ).  Ing. Palková se
zajímala o postup přípravy projektu inovačních voucherů. Ing. Novotná sdělila, že do
konce  srpna  probíhá  výběr  spolupracujících  VŠ  institucí.  V průběhu  měsíce  září,
bude probíhat veřejná zakázka na komunikační kampaň. Poté  seznámila přítomné
s časovým harmonogramem administrace projektu.

Ing. Palkovou  zajímalo,  které  obory  ekonomické  činnosti  budou  podporovány.
Dle Ing. Novotné  budou  podporovány  jen oblasti,  přípustné  dle  metodik  ROP,
které se nesmí překrývat s Operačním programem  podnikání a inovace. 

Ing. Študenta zajímalo, zda místo VŠ může být partnerem výzkumný ústav a zda
podpora slouží jen ke spolupráci s VŠ nebo i k podpoře vlastního výzkumu a vývoje.
Ing. Novotná odpověděla, že projekt je zaměřen na VŠ a výzkumná centra pracující
pod VŠ. Na otázku podpory odpověděla, že se dotace týkají úhrady spolupráce s VŠ.

Ing. Palková  informovala  přítomné  o  připravovaném  projektu  Businesspoint,  který
bude koordinovat Krajská hospodářská komora a bude mít 5 informačních míst na 5
okresních  hospodářských  komorách.  Ty  budou  poskytovat  bezplatné  informace
pro podnikatele. 

3. Územně  plánovací  podklady  pořízené  Olomouckým  krajem  v roce  2011
a 2012
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Předseda  Kubíček  předal  slovo  panu  Ing. Gremlicovi.  Ten  hovořil  o  Územně
plánovacích podkladech pořízených Olomouckým krajem.

Ing. Krátkého zajímalo proč studii na územní vymezení trasy plynovodu na Jesenicku
hradí  Olomoucký  kraj  a  ne  plynárenské  společnosti.  Ing. Gremlica  odpověděl,
že Olomoucký kraj tuto studii hradil,  aby byla vyřešena technická infrastruktura na
zmíněném území. 

Následně položil dotaz proč Olomoucký kraj vede  napojení vodních zdrojů Leština,
Hrabová,  Zvole  a  Lukavice  na  úpravnu  vody  Dubicko  a  propojení  úpravny  se
skupinovým  vodovodem  Litovele  a  koridor  pro  vodovodní  přivaděč  Hanušovice  -
Moravičany  přivádějící  pitnou  vodu  z Ramzovského  nasunutí  až  do  Litovle.
Ing. Gremlica odpověděl, že napojení na Ramzovské nasunutí by mělo sloužit jako
případná rezerva pro případ deficictu pitné vody. 

Poté  uvedl,  že před 100 lety  vznikaly  v horských oblastech rozhledny,  které  jsou
v dnešní  době  zarostlé  ve  stromořadí  v té  době  zde  byly  města  v zemědělských
polohách,  avšak v dnešní  době  zde  rostou  stromy  a  kulturní  krajina  tak  ztrácí.
Ing. Gremlica  odpověděl,  že  pokud  jsou  rozhledny  v rámci  územně  plánovací
dokumentace  (ÚPD),  obce  musí  ctít  krajskou  dokumentaci  a  mohou být  do ní
zapracována.

Předseda  poděkoval  za příspěvky  a předal  slovo  Mgr. Dobré,  která  hovořila
o Územně analytické podklady Olomouckého kraje (ÚAP).

4. Různé

Ing. Krátký  upozornil  na konání  kulatého  stolu,  který  se  bude  zabývat  otázkou
nezaměstnanosti  na  Jesenicku,  pozvánku  obdrží  hejtman  Olomouckého  kraje
Ing. Martin  Tesařík  a  náměstek  hejtmana  Ing.  Pavel Horák.  Akce  bude  probíhat
3. 8. 2012 v 11:00 hodin v Jeseníku. 

Předseda Kubíček informoval o pozvánce a bližších údajích týkajících se posledního
slavnostního  výboru.  Datum  posledního  výboru  byl  stanoven  na  10. 9. 2012.
Místo a čas bude v průběhu měsíce srpna upřesněn. Předseda poděkoval přítomným
za účast a ukončil zasedání.

V Olomouci 24. 7. 2012

……………………………….
František Kubíček

Příloha: Prezenční listina  předseda výboru
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